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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a fideszes kormány, hogy az aktív 
minisztereket és az államtitkárokat azonnali hatállyal visszavonja az egyetemi 
kuratóriumokból?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

 

Miután kiderült, hogy a közalapítványi fenntartású egyetemek hallgatói, és oktatói nem
 részesülhetnek az Erasmus-ösztöndíjakból, illetve a Horizont kutatási és egyetemi
 együttműködést támogató EU-s forrásaiból addig, amíg a fenntartó kuratóriumok
 vonatkozásában szigorúbb összeférhetetlenségiszabályokat nem vezet be a kormány, azonnali
 képésekre van szükség annak érdekében, hogy se az egyetemistákat, se az oktató-kutató
 kollégákat ne érje hátrány a fideszes kormány politikája miatt. Le kell az is szögeznünk, hogy
 az sem megoldás, ha az egyetemek, vagy a magyar adófizető polgárok más forrásaiból akarják
 kipótolni ezeket az anyagi eszközöket, hiszen ezek az európai uniós források járnak a magyar
 polágroknak!

Mint a 2022. 10. 26.-án benyújtott írásbeli kérdésemben már jeleztem: amikor a magyar
 egyetemi világ 80 százalékát alapítványi fenntartásba forgatták át érdemi egyeztetés nélkül,
 egyértelműen tiltakoztunk az ellen, hogy hivatalban lévő fideszes miniszterek, államtitkárok
 és a fideszes holdudvar megmondóemberei kerüljenek be a testületekbe. Nekünk, hazánk
 felelős konzervatív pártjában érték az egyetemi autonómia, ahogy azt jelentéstevőként meg is
 fogalmaztam az Európa Tanács 47 tagállamának szóló nagy többséggel elfogadott Brenner-
 jelentésben. Még azt a módosító indítványomat is lesöpörte a Fidesz parlamenti többsége,
 amelyet minden egyetem esetében benyújtottam arról, hogy „ex officio”, tehát hivataluknál
 fogva automatikusan kerüljenek be a kuratóriumokba a megválasztott egyetemi vezetők,
 hallgatók.



 
Az egyetemi autonómia európai konzervatív érték, s alapvetően helytelen, hogy az
 egyetemi polgárok választott vezetői és a szenátusok kezéből a kuratóriumi tagok kezébe
 kerültek olyan döntések, amelyek alapvetően határozzák meg az egyetemek működését.
 A fennálló tarthatatlan helyzet megoldására a következő lépéseket javaslom megfontolásra:

Tervezi-e a fideszes kormány, hogy az aktív minisztereket és az államtitkárokat azonnali
 hatállyal visszavonja az egyetemi kuratóriumokból?

Tervezi-e a fideszes kormány, hogy a kormányzati igazgatásról szóló törvényt módosítja
 olyan formában, hogy visszaállítja a 2022.szeptember 1-jét megelőző állapotot a kormányzati
 igazgatási törvényben a politikai felsővezetők összeférhetetlenséget illetően? Emellett ki kell
 terjeszteni a közigazgatási államtitkári és a helyettes államtitkári pozicíókkal is az
 összeférhetetlenségi szabályozást!

Tervezi-e a fideszes kormány, hogy átalakítja az egyetemi közalapítványok kuratóriumi
 szabályozását olyan formában, hogy nem a megválasztott tagok időpkorlát nélkül maradnak
 tagok, és maguk választják ki az esetleges üresedésekre az új tagokat?

Tervezi-e a fideszes kormány, hogy a nagyobb tudományegyetemek esetében tárgyalásokba
 kezd a felelős egyetemi vezetőkkel arról, hogy az anyagi támogatás fenntartása mellett és az
 egyéb bürokratikus akadályok lebontása után visszaállítja állami fenntartásukat, ahogy az a
 kontinentális Európában megszokott?

Tisztelettel várom érdemi válaszát!

 

Tisztelettel:

Dr. Brenner Koloman
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